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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro strategické investice ZHMP  

ZÁPIS z 1. jednání 
Výboru pro strategické investice ZHMP konaného dne 21. 3. 2023 v 16:00 hod. 

místnost č. 349, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 
     

 
Přítomni: Mgr. Tomáš Portlík, MUDr. Tomáš Kaštovský, Ing. Patrik Nacher, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, Ing. 

Gabriela Lněničková, MBA, Viktor Mahrik, Mgr. et Mgr. Vladan Brož, Michal Trník, M.A., Mgr. Kateřina 
Šilhová Šafránková, Miroslav Dolanský  

Omluveni:  -  
Nepřítomni:  Jan Materna,  
Hosté: Bc. Michal Hroza, radní pro oblast infrastruktury; Ing. Pavel Válek, MBA, předseda představenstva 

Pražské vodohospodářské společnosti a.s., Adam Štěpánek, Praha 10, Tomáš Dědeček, Tempus; Ing. Bc. 
Iva Bláhová, DiS., JUDr. Kristýna Jandová 

Jednání řídil: Mgr. Tomáš Portlík, předseda Výboru pro strategické investice ZHMP      
 

Text zahájení:  

Předseda Výboru pro strategické investice ZHMP (dále jen "Výbor") zahájil jednání v 16:00 hodin a přivítal přítomné členy 
a hosty, konstatoval, že je Výbor usnášeníschopný. Všichni členové obdrželi vytištěný Jednací řád Výborů Zastupitelstva 
hlavního města Prahy (zpracovaný odborem volených orgánů dle usnesení Zastupitelstva č.26/8 bez dne 22.4.2021, dosud 
platný). 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Ověřovatel zápisu z jednání Výboru pro strategické investice ZHMP 

3. Program jednání Výboru pro strategické investice ZHMP 

4. k Ročnímu plánu obnovy, rekonstrukce, modernizace a rozvoje vodohospodářského majetku zajišťovaných 
Pražskou vodohospodářskou společností a.s. v roce 2023 - konečný návrh 
(ve stavu 2. připomínkování) 

5. Návrh vymezení a zaměření, priorit Výboru pro strategické investice, témata: 
a) Strategický plán rozvoje škol 
b) Strategie rozvoje IZS a HS 
c) Rozvoj hlavních dopravních staveb MO,  
    Radlická radiála, Hloubětínský tunel, a další 
d) Rozvoj vodohospodářské infrastruktury 
e) Budování obnovitelných zdrojů 
f) Koncepty rozvoje bytové výstavby 
g) Protipovodňová strategie města (BEZ   
    MHMP, odbor pana primátora, INV MHMP) 
h) Další 
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Bod Věc 

6. Stanovení plánu termínů jednání Výboru pro strategické investice ZHMP v roce 2023 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. úvod 

Text zahájení: 

Předseda Výboru pro strategické investice ZHMP (dále jen "Výbor") zahájil jednání v 16:00 hodin a přivítal přítomné 
členy a hosty, konstatoval, že je Výbor usnášeníschopný. Došlo k rychlému představení členů i hostů. 

2. ověřovatel zápisu z jednání Výboru pro strategické investice ZHMP 

Předkladatel: Mgr. Tomáš Portlík seznámil členy výboru s materiálem T-VSI-0002,  navrhl pana Viktora Mahrika 
ověřovatelem a nechal o návrhu hlasovat. 
 
usnesení k bodu 2. 
výbor souhlasí, aby se ověřovatelem zápisu stal člen výboru Viktor Mahrik 
přijato jednohlasně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

3. Program jednání Výboru pro strategické investice ZHMP 

Předkladatel: Mgr. Tomáš Portlík nechal hlasovat o materiálu T-VSI- 0001, kterým je program jednání výboru 
 
usnesení k bodu 3. 
výbor souhlasí s navrženým programem výboru na jednání dne 21.3.2023 
přijato jednohlasně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

4. k Ročnímu plánu obnovy, rekonstrukce, modernizace a rozvoje vodohospodářského majetku zajišťovaných 
Pražskou vodohospodářskou společností a.s. v roce 2023 - konečný návrh 

Předkladatel: radní Bc. Michal Hroza představil krátce výboru materiál T-VSI-0003, kterým je RIP – konečný návrh na 
rok 2023 (v kolečku připomínkování RHMP ve stavu 2) a předal slovo předsedovi představenstva společnosti PVS a.s. 
Ing. Pavlovi Válkovi, MBA. Následovalo krátké video, upoutávka o PVS a PVK a prezentace v délce 15 minut se 
souhrnnými daty, během které se členové měli možnost přímo dotazovat. Objasnil základní principy a vztahy ve 
společnosti PVS, PVK a jejich vztah k městu. Zmínil dav vodní zdroje pro Prahu (Úpravna Vody Želivka a Káraný) 
Členové byli seznámeni s cenotvorbou vodného a stočného, se Strategií rozvoje (byla schválena ZHMP v loňském 
roce), s principy financování plánu obnovy vodohospodářské infrastruktury (RIP i SIP). Hl. m. Praha jakožto akcionář 
má kontrolu nad činnostmi společnosti a dává pokyny k jednání a fungování. 
RIP 2023 je mix akcí dle rozdělní (akce zahajované, ukončované, připravované, rezerva) – 2,958 miliardy Kč, jejich 
skladba je z nájemného a z MZe, kdy plán je připravován na větší než zdroje, a to s ohledem na připravenost. (jedná 
se o zásobník akcí možný k realizaci v roce 2023). Je tedy o 7,65 % vyšší než zdroje. Před 3 roky došlo k současnému 
předkladu RIPu i SIPu (Střednědobý investiční plán), ke kterému je GISová aplikace, k níž mají členové výboru přístup, 
kde je vše přehlednější, náhled od jednotlivých akcí. 
PVS má již schválený SIP 2023-2027, ale v květnu tohoto roku bude opět PVS předkládat aktualizaci plánu SIP na roky 
2024-2028. Nyní se má předložit RIP 2023 a v říjnu roku 2023 bude RIP 2024 – 1.návrh. 
Následovala GISová aplikace s ukázkou pro MČ Vinoř (1 akce), modrá – pitná voda, červená - odpadní voda, 
zazoomování na jednotlivé části. Další ukázka pro MČ P3 – díky GISu došlo ke koordinaci s panem starostou a hodně 
to pomohlo právě MČ. Byl uveden odkaz pro zástupce MČ, aby si mohli zajistiti přístup do systému (do jednotlivých 
vrstev – příprava, realizace, akce má stavební povolení, čeká se na zahájení, referent PVS, při vysoutěžení je znám i 
zhotovitel..). Praha je rozdělena do 10 oblastí, není to pouze na jednu MČ a také ne na celou oblast Prahy. Pan Válek 
ukázal i plnění plánu k danému datu, čerpání, kontrakty, dodavatelské firmy, faktury k dané akce, atd. Z toho pak 
vychází podklad pro RHMP jako Informace do Rady za předchozí čtvrtletí, přístup k informacím má i dozorčí rada 
PVS. 
Tato prezentace byla následně všem členům výboru tajemníkem výboru rozeslána i s průvodním vysvětlením. 
Předseda poděkoval za prezentaci, vyzval členy, aby se za MČ zaregistrovali. Následně členy vyzval k debatě a 
dotazům a pak nechal hlasovat o návrhu usnesení. 
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Tato prezentace byla následně všem členům výboru tajemníkem výboru rozeslána i s průvodním vysvětlením. 
Předseda poděkoval za prezentaci, vyzval členy, aby se za MČ zaregistrovali. Následně členy vyzval k debatě a 
dotazům a pak nechal hlasovat o návrhu usnesení. 
 
usnesení k bodu 4. 
Výbor pro strategické investice ZHMP bere na vědomí tisk R-47227 k Ročnímu plánu obnovy, rekonstrukce, 
modernizace a rozvoje vodohospodářského majetku zajišťovaných Pražskou vodohospodářskou společností a.s. v 
roce 2023 - konečný návrh 
(výbor souhlasí, aby byl materiál T-VSI-0003 předložen Radě hl. m. Prahy k projednání) 
přijato jednohlasně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Předseda Portlík navrhl po prezentaci a diskusi úkol pro radního Hrozu, aby oslovil vedení společnosti Kolektory 
Praha, a.s. a vznikl materiál se stejnými parametry, aby bylo uložení v sítích v kolektorech ve stejné kvalitě a 
zobrazení městu k dispozici. K tomuto úkolu bylo navrženo usnesení ve znění: 
 
Výbor pro strategické investice ZHMP žádá radního Hrozu o jednání se společností Kolektory Praha, a.s. ve věci 
GISových podkladů (zanesení aktuálního stavu, přípravy pro jednotlivé společnosti působící na území hl. m. Prahy 
– PVK, Plynárny a dopravy, apod…), za účelem kvalitnější koordinace oprav inženýrských sítí na území hl. m. 
Prahy. Následně Výbor pro strategické investice ZHMP žádá radního Hrozu o podání informace o výsledcích jednání 
s předsedou představenstva Ing. Petrem Švecem o výsledcích jednání (učiněných krocích, o dalším harmonogramu). 

          Termín:  30.6.2023 
 
Předseda výboru o tomto navrženém usnesení nechal hlasovat. 
přijato jednohlasně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

5. Návrh vymezení a zaměření, priorit Výboru pro strategické investice, témata: 
 a) Strategický plán rozvoje škol 
 b) Strategie rozvoje IZS a HS 
 c) Rozvoj hlavních dopravních staveb MO, Radlická radiála, Hloubětínský tunel, a další 
 d) Rozvoj vodohospodářské infrastruktury 
 e) Budování obnovitelných zdrojů 
 f) Koncepty rozvoje bytové výstavby 
 g) Protipovodňová strategie města (BEZ MHMP, odbor pana primátora, INV MHMP) 
 h) Další 

Předkladatel: předseda Portlík informoval členy výboru o tématech, která byla obsažena v materiálu T-VSI-0004. 
Těmto jednotlivým bodům by se měl výbor v budoucnu věnovat, protože úzce souvisí s rozvojem města.  
Předseda vyzval členy k diskusi, během které se definovalo, co patří mezi strategické stavby, jak nastavit klíč pro 
rozlišení (zda povahou stavby či z hlediska finančního objemu). Závěrem předseda výboru řekl, že dojde k oslovení 
gesčních radní, aby mohli výboru prezentovat nejvýznamnější stavby a vnést vhled nad jejich kompetencemi.  

 
usnesení k bodu 5. 
Výbor pro strategické investice ZHMP bere na vědomí materiál T-VSI-0004 
přijato jednohlasně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

 

6. Stanovení plánu termínů jednání Výboru pro strategické investice ZHMP v roce 2023 

Předkladatel: předseda  Portlík seznámil přítomné členy výboru s posledním bodem T-VSI-0005, který navrhuje 
budoucí termíny konání Výboru pro strategické investice ZHMP, a to ve dnech 18. 4.2023, 23. 5. 2023 a 20. 6. 2023 
vždy od 16:00 hod. O navržených termínech nechal přítomné členy hlasovat. 
 
usnesení k bodu 6. 
Výbor pro strategické investice ZHMP souhlasí s navrženými termíny jednání výboru v roce  
přijato jednohlasně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

7. Různé 
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 Předseda výboru se zeptal, zda mají členové výboru ještě nějaké dotazy. Poděkoval všem za účast a jednání bylo 
ukončeno. 

 

 

 
Jednání Výboru bylo ukončeno dne 21.3.2023 v 17:40 hodin. 

Termín příštího jednání byl stanoven na 18.4.2023 od 16:00 hodin. 

 

 

 

 

 

Mgr. Tomáš Portlík 
předseda Výboru pro strategické investice ZHMP 

 
 
 
 
 
 

Viktor Mahrik 
ověřovatel zápisu, člen Výboru pro strategické investice ZHMP 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Ověřil: Viktor Mahrik,   člen Výboru pro strategické investice ZHMP 
Zapsal: Ing. Petr Kalina, MBA, tajemník Výboru pro strategické investice HMP 

Ing., Bc. Iva Bláhová, DiS., tajemnice Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP a 
asistentka radního Hrozy 

 

 
 
 
 
  

  
 


